
 

 

 

 

Pedagogen in de media 
 
Kinderen hebben het recht om afwijkend gedrag te laten zien 
In de Volkskrant houden orthopedagogen-generalist Danielle Goedhart-Bax en Matthijs Heijstek een 
pleidooi om verschillen tussen kinderen te accepteren en niet gelijk een label te plakken op kinderen 
die niet in het gemiddelde hokje passen. dat leidt de aandacht af van wat zij aan ondersteuning nodig 
hebben. Een pleidooi tegen de gemedicaliseerde benadering van kinderen met afwijkend gedrag en 
voor een pedagogische benadering. “Het benoemen van gedrag als adhd, hoogbegaafdheid of 
autisme lijkt grip te bieden op complex gedrag. Maar het is belangrijk te realiseren dat deze 
categorisering uiteindelijk te simpel is en dat de werkelijkheid bestaat uit een verscheidenheid aan 
factoren zoals aanleg, omgeving en ervaringen.” 
 
Machteloos als ouder met een depressief kind? Je kunt veel wél doen 
Ouders van kinderen met een depressie voelen zich vaak wanhopig. Deskundigen geven in een boek 
adviezen hoe ze kunnen omgaan met hun kind, en zelf overeind blijven. In de NRC een artikel over 
wat je wél kunt doen. Orthopedagoog Carine Kielstra ziet het elke keer weer. Als ze een nieuwe 
cursus begint voor ouders met een depressief kind. Paniek. Wanhoop. Ouders die onrustig de 
cursusruimte binnenstappen. “Wie depressief is, gaat uit verbinding”, zegt Kielstra’s collega Bernet 
Elzinga, psycholoog en hoogleraar stress gerelateerde psychopathologie aan de Universiteit Leiden. 
“Juist als het slecht gaat, juist als die slaapkamerdeur niet meer opengaat, moet jij die slaapkamer 
blijven betreden.”  
 
Mijn buren overvleugelen hun zoon 
Mensen maken zich zorgen over hoe hun buren hun zoon van 16 opvoeden. Op die opvoedvraag 
geeft pedagoog Bas Levering antwoord in de NRC . “Uw zorg voor deze jongen is oprecht, maar het is 
goed u te hoeden voor pedagogische overschatting. Met elkaar een gesprek voeren over verschillen 
in opvoeding is interessant, maar u ergeren aan de opvattingen van uw gesprekspartners is in dat 
geval niet het beste uitgangspunt. Veel mensen zijn allergisch voor een belerende houding. Ook 
jongeren kunnen zich er geweldig aan storen.” 
 
Lezersvoorsprong bij kinderen die dialect spreken  
Bij Een Vandaag op radio 1 geeft Elma Blom, hoogleraar Pedagogiek en Taalontwikkeling van de 
Universiteit Utrecht een toelichting op het onderzoek waaruit blijkt dat kinderen die dialect spreken 
een lezersvoorsprong hebben. Dit geldt alleen in de beginfase van het leren lezen. Aan het einde van 
de basisschool is die voorsprong niet meer meetbaar. 
 
Is birdnesting ideaal voor de kinderen na een scheiding? 
Birdnesting verwijst naar het idee dat jonge vogeltjes op het nest blijven en de ouders af en aan 
vliegen. Is het aan te raden na een scheiding? Hoeveel ouders voor deze constructie kiezen, is 
moeilijk te zeggen omdat er nog weinig onderzoek naar is gedaan. In de Volkskrant een interview 
met pedagoog Inge van der Valk die aan de Universiteit Utrecht onderzoek doet naar gezinsrelaties 
na een scheiding.  
“Mijn vermoeden is dat het om een kleine groep gaat. Vaak is het een tijdelijk oplossing.”  
 
 
 
 

https://www.volkskrant.nl/columns-opinie/opinie-kinderen-hebben-het-recht-om-afwijkend-gedrag-te-laten-zien~b4d8b8b6/
https://www.nrc.nl/nieuws/2024/01/22/machteloos-als-ouder-met-een-depressief-kind-je-kunt-veel-wel-doen-a4187717
https://www.nrc.nl/nieuws/2024/01/22/mijn-buren-overvleugelen-hun-zoon-a4187709
https://ct.moreover.com/?a=52869375299&p=14e&v=1&x=yOWzAKUXRfAk3tfZD2WGYA&u1=ND&u2=up-urn:user:PA187619333
https://www.volkskrant.nl/opvoeden/is-birdnesting-ideaal-voor-de-kinderen-na-een-scheiding~ba33145b/


 

 

 

 

Kan de Nederlandse scholier best wat minder les krijgen? ‘Eén uur wiskunde in de week is wel 
weinig’ 
Nederlandse scholieren krijgen relatief veel les, en daar kan best het mes in. Dat vindt de grootste 
scholenkoepel van de regio, Libréon. Die kijkt noodgedwongen naar bezuinigingen nu de financiële 
positie wankel is. Maar is het wel verstandig om in het aantal lesuren te snijden? 
Hoogleraar Onderwijswetenschappen Jan van Tartwijk geeft in een artikel in het Brabants Dagblad 
een toelichting op deze vraag. “Je moet vooral veel doen wat helpt. En wie weet wat helpt? Een 
goede leraar. Dat is het allerbelangrijkst, dat komt uit alle onderzoeken. Tijd voor effectief onderwijs, 
dat is het belangrijkst.” 
 
In deze rubriek laten we zien dat pedagogen regelmatig in het nieuws zijn. Met het project NVO storytellers willen we 
nog meer ons geluid laten horen en ons gezicht laten zien in het maatschappelijk debat. Wil je hier meer over weten, of 
heb je zelf pedagogen afgelopen week in het landelijk nieuws gezien? Neem contact op met Marijke Buisman 
m.buisman@nvo.nl of John Smeets j.smeets@nvo.nl.  

 

https://www.bd.nl/breda/kan-de-nederlandse-scholier-best-wat-minder-les-krijgen-een-uur-wiskunde-in-de-week-is-wel-weinig~adda2e68/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.com%2F&cb=b9b2b40a61edc6a32c3948e0cb42da47&auth_rd=1
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